
 

ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 3068/2023 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Jelen jegyzőkönyv a 2023. szeptember 21-én, 19:00 órai kezdettel tartott, 

rendes tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök, Nagy Ervin tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi Tanács 

összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi 

Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, 

a 2023/267-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében került 

összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Bálint Stefan-Tibor 

2. Bálint Attila 

3. Bartalis Csaba 

4. Elekes József 

5. Elekes Szabolcs 

6. Gál Katalin 

7. Jakab Attila 

8. Kovács Attila 

9. Kovács Ernő 

10. Kovács Levente 

11. Mihálydeák Ervin 

12. Nagy Ervin 

13. Sajgó Rita 

14. Szabó Ágoston Attila 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Marthy Barna tanácsos úr. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester úr és Kovács Ileana-Éva, 

a község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar 

nyelven zajlik.  



Az üléselnök, Nagy Ervin miután megállapította, hogy a tanácsülést a 

törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 

megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó öt napirendi pontot, 

három kiegészítéssel: 

 

1. 52/2023.számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2023-as évi 

Költségvetésének módosítására 

2. 53/2023. számú Határozattervezet, a „Tornaterem felújítása 

Gyergyóújfaluban” megnevezésű beruházás gazdasági-tehnikai 

mutatóinak módosítására 

3. 54/2023. számú Határozattervezet a "Kerékpárutak létesítése a Hargita 

megyei Gyergyóújfalu községben" című beruházás megvalósításához 

a megvalósíthatósági tanulmány, a műszaki-gazdasági mutatók és a 

Környezetvédelmi Alapból nem finanszírozott kiadásokhoz való 

pénzügyi hozzájárulás biztosításáról szóló megállapodás 

jóváhagyásáról 

4. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testületének 2023. Július és 

augusztus hónapokban tartott ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

5. Folyó ügyek  
 

Kiegészítés:  

 

- 55/2023. számú Határozattervezet pénzügyi segély jóváhagyására a 

tekerőpataki Római katolikus egyház részére ; 

- 56/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község Önkormányzata 

a 2023-as év második negyedévére vonatkozó Általános Költségvetése 

végrehajtásának jóváhagyásáról; 

-57/2023 Határozattervezet Gyergyóújfalu Község Helyi Tanácsa 

képviselőinek a gyergyóújfalvi "Elekes Vencel" Általános Iskola 

Vezetőtanácsába való kinevezéséről; 

 

 

Az üléselnök javasolja, hogy a kiegészítéseket tárgyalják a jegyzőkönyvek 

jóváhagyása és a folyó ügyek előtt, ezután felkérdezi a jelenlevőket, hogy 

valakinek kérdése, hozzászólása van-e a napirendi pontok sorrendjével 

kapcsolatban. Szavazásra bocsátja a napirendi pontokat, a Képviselő Testület 

14 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül fogadta el.  



Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     

 

1. 52/2023.számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2023-as évi 

Költségvetésének módosítására 

 

 

Egyed József: A költségvetésmódosítás egy bizonyos jövedelemnek az 

elosztása, a költségvetésen belül a fejezetekben való elhelyezése. Jelenleg 

problémánk van a fizetések összegénél, oda 170.000 lejt javaslunk, ennek egy 

részét fejezeten belül meg lehet oldani, ugyanis változás van az apparátus 

létszámában. Lemondanánk a villamosenergia költségeinél 40.000 lejről, mivel 

úgy néz ki nem szükséges oda annyi, ebből 30.000 lejt javasolnánk a 

tekerőpataki Egyháznak a harangok automatizálására, 10.000 lejt pedig a 

községnek takarítószerek vásárlására. Szükség van 15.000 lejre tűzifára, a 

bükkfát tavasszal megvásároltuk, felhasogattuk, viszont ahhoz, hogy a 

költséget fedje szükség lesz még erre, a kultúrház körüli renoválások 

költségére volt betéve pénz, sikerült megjavítani kevesebb összegből, így 

onnan vennénk el a 15.000 lejt. A beteggondozók fizetésének kiegészítésére 

szükség lenne 38.000 lejre. A gázhálózat kiépítéséhez volt nagyobb összeg 

odatéve, 450.000 lejt abból elvennénk, hagynánk pénzt ott is, hogy az 

engedélyeket meg ami még szükség,  legyen amiből kifizetni.  

Ezt a 450.000 lejt javasolnánk a műjégpálya megépítésére. Úgy néz ki, hogy az 

idei évben a gázhálózatnál építési munkálatok nem fognak történni, lassabban 

halad a tervezés, mint ahogy mi elképzeltük. Területvásárlásra tettük félre 

pénzt, a hivatal hátsó részén levő területeket szerettük volna megvásárolni, de 

mivel nem tudjuk intézni papírokat jogi akadályok miatt, így onnan 50.000 lejt 

szeretnénk elvenni, amit a kilyénfalvi kultúrház három darab lépcsőjének a 

felújítására szeretnénk fordítani.  

Nagy Ervin: Kérem a szakbizottságokat, véleményezzék a 

határozattervezetet.   

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    



Nagy Ervin: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

       

2. 53/2023. számú Határozattervezet, a „Tornaterem felújítása 

Gyergyóújfaluban” megnevezésű beruházás gazdasági-tehnikai 

mutatóinak módosítására 

Egyed József: Az összeg el volt fogadva a Testület által, ez összesen 1.818.590 

áfástól, azért hoztuk a Testület elé, mert maga az összköltségvetésbe történt a 

módosítás, ugyanis a hármas fejezet, az építkezés része megnövekedett, mivel 

a fejezetek között mozgásokat kellett véghez vinni. Plusz költséget ez nem 

okoz, csak a fejezetekben átcsoportosítást kellett végrehajtani, légtechnika jött 

még pluszba és a tűzvédelemmel szempontjából kellett különböző lépéseket 

tenni, mivel a szomszéd házak túl közel vannak. Az összérték nem nőtt meg, 

1.234.964 lej áfa nélkül. Jelenleg ez a beruházás úgy áll, hogy ha ez el lesz 

fogadva, elkészült a licit dokumentáció, valószínűleg a jövő hét folyamán ki 

lesz téve SICAP-ra és várjuk az ajánlatokat. Itt legkésőbb január-februárban 

már kivitelezőnk kell legyen, tavasszal foghat neki és dolgozhat. Van 

önköltségünk, ez abból adódik, hogy a pályázat, amire pályáztunk energetikai 

pályázat, ami szigetelést, nyílászárók cseréjét foglalja magába, viszont az 

épületnek voltak olyan hiányosságai, amik különböző beruházásokat 

igényeltek, mint az öltözők felújítása, fűtés, tetőcsere, ebből lesz egy kis 

önrész.            

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Nagy Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? 

Jakab Attila: A munkálat ideje belefér vakációs időszakra vagy hogy lesz 

megoldva? 

Egyed József: Nem hiszem, hogy be tudjuk szorítani, az a jó ha nyáron 

történik meg vagy tavaszi időszakban, mert akkor a gyerekek kint tudnak 

lenni, nyáron pedig vakáció van. Reméljük olyan céget találunk 

közbeszerzésen, amelyik időben, operatívan és jól dolgozik. Tudjuk, hogy 

milyen a romániai közbeszerzési törvény, nem tudhatjuk előre, hogy milyen 

céget fogunk kapni. Van olyan cég, aki 4-5 hónap alatt véghez viszi az egészet 

és van olyan, aki az egy éves periódust háromszor megpróbálja 

meghosszabbítani, mert nem tudja befejezni. Azt megmondani most, hogy 



belefér-e vakációba, én inkább azt mondanám, hogy nem, de ha belefér az a 

legnagyobb öröm az önkormányzatnak és az iskolának is. 

Szabó Ágoston Attila: Az előbb elhangzott, hogy a szomszéd épület nagyon 

közel van, amiatt is történnek a változások. Az utólag épült, hogy kapott 

építkezési engedélyt ilyen közel a tornateremhez?    

Egyed József: Nincs meg minden információm meg erről, ezért nem is tudok 

mondani erről semmit. Mivel az épületet mi újítjuk fel, így azzal foglalkozunk, 

hogy a mi problémánk legyen megoldva. A terület tulajdon jogilag az övé, 

nem láttam az összes papírt, ezért nem is tudok kijelenteni semmit. Mivel 

közel van, így a tűzvédelmi törvény kimondja, hogy intézkedéseket kell tenni, 

hogy ha a szomszéd épület kigyúl, akkor ez ne gyúlhasson ki olyan hamar 

vagy ha ez gyúl ki akkor a szomszédot ne veszélyeztesse. Meg van erre a 

törvénykezés, ezt kell mi betartsuk. Azt javasolták építsünk az épületnél 

magasabb falat, erről sokat beszéltünk, készültek szakvéleményezések, 

hogyan lehetne ezt kikerülni, úgy hogy megfeleljen a törvénykezésnek. 

Találtunk különböző módokat hogyan lehet tűzbiztossá tenni, úgy hogy 

megfeleljen a törvénynek. Ezeknek a költségei vannak benne. Nem építjük 

meg azt a falat, nagyon csúnya volna a két épület között egy, a tornateremnél 

magasabb fal, biztosan nem fogadná el a közösség sem, de a törvényeket nem 

én hozom. Sikerült ezt valamennyire kikerülni, viszont ennek költségei 

vannak. Jogilag rendben van, a törvénynek megfelel. Vannak bizonyos 

követelmények, amelyeket be kell tartani, ezek benne vannak a technikai 

tervben, ezért kellett módosítani a költségvetésben, hogy ennek a költségei 

meglegyenek. A tervezési szakaszban a szakemberek mindig gondolnak arra, 

hogy lesznek rejtett költségek, amelyeket nem tudunk előre, erre szoktak 

pénzt elkülöníteni, most azt a pénzt használjuk fel.       

Nagy Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek még kérdése? Amennyiben 

nincs, kérem, szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a 

formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

3. 54/2023. számú Határozattervezet a "Kerékpárutak létesítése a 

Hargita megyei Gyergyóújfalu községben" című beruházás 

megvalósításához a megvalósíthatósági tanulmány, a műszaki-

gazdasági mutatók és a Környezetvédelmi Alapból nem 

finanszírozott kiadásokhoz való pénzügyi hozzájárulás 

biztosításáról szóló megállapodás jóváhagyásáról 

Egyed József: Két bicikliutunk van, a Felzárkóztatási Programból a szenétei 

bicikliút, a másik a Környezetvédelmi Alapból, amelyik a falu végétól a 



tekerőpataki kultúrházig megy. Ez teljesen magába foglalja azt, hogy az út 

egyik felén teljesen lefödődnek a sáncok, csőbe rakódnak, be- és kifolyásokkal, 

kiömlő nyílásokkal lesznek ellátva. A toposok végig mérték, 

keresztmetszeteknek nagyobbakat javaslunk, mint amekkorák jelen 

pillanatban vannak. Oda-vissza 1-1 méteres sáv lesz, gyakorlatilag 

megoldható a dolog. Lesznek nehéz helyek, ahol nagy a szög, az esés, oda 

alábetonozások kellenek. Ennek a megvalósíthatósági tanulmánya készült el, 

az értékkel. Mostanig komolyabban értékről nem beszéltünk, mivel csak egy 

elképzelt, jelképes érték volt. Ezt most fel kell töltsük a Környezetvédelem 

oldalára, utána kell kiállítani a többi engedélyt meg jóváhagyást, ahhoz, hogy 

szerződést tudjunk kötni a Környezetvédelemmel. Ennek a 

megvalósíthatósági tanulmánynak az értéke összesen 7.495.320 lej áfástól, elég 

nagy összegről beszélünk, 5.448.412 plusz áfa. Ez igazából azért ilyen sok, 

mert több kilométeren keresztül lefödjük a sáncokat, igazából egyik oldalon a 

porták elejét teljesen rendbe rakjuk. Ezt ha jól időzítjük és meglesz a gáz, akkor 

gyakorlatilag amit a gáz miatt feltörünk, az rendbe lesz rakva. Még nem 

tudjuk, hogy a községnek lesz-e önrésze, az hamarosan kiderül, akkor majd 

ismét a Testület elé kell hozni ezt az egész kérdéskört.   

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Nagy Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

4. 55/2023. számú Határozattervezet pénzügyi segély jóváhagyására a 

tekerőpataki Római katolikus egyház részére 

Egyed József: A tekerőpataki plébános jelezte már év elején, hogy szüksége 

lesz év közepétől arrafele egy pénzügyi segélyre, ez a harangok mozgatásának 

automatikájához kellene, erre javaslunk 30.000 lejt. A költségvetésben már a 

megfelelő fejezethez van javasolva ez az összeg és szükséges a jóváhagyás a 

tekerőpataki Egyház részére.  

Nagy Ervin: Kérdezem a Gazdasági szakbizottságot, hogyan véleményezte a 

határozattervezetet?   

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Nagy Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 



szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

5. 56/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 

Önkormányzata a 2023-as év második negyedévére vonatkozó 

Általános Költségvetése végrehajtásának jóváhagyásáról  

Egyed József: A Költségvetés sarokszámait nem olvasom fel, ha valakinek 

kérdése van szívesen látjuk a könyvelési osztályon, legyenek szívesek nézzék 

meg, ki volt közölve mindenkinek.  

Nagy Ervin: Kérem a szakbizottságokat, véleményezzék a 

határozattervezetet.   

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Nagy Ervin: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

6. 57/2023 Határozattervezet Gyergyóújfalu Község Helyi Tanácsa 

képviselőinek a gyergyóújfalvi "Elekes Vencel" Általános Iskola 

Vezetőtanácsába való kinevezéséről  

Kovács Ileana Éva: Szeptember 5-én érvénybe lépett a 198-as Tanügyi 

törvény, amely hatályon kívül helyezi az 1/2011-es Tanügyi törvényt. A régi 

törvény értelmében is volt a Tanácsnak képviselője az iskola 

Vezetőtanácsában, akkor három személy volt meghatározva, most az új 

törvény két személyt határoz meg az ilyen méretű iskolák vezetőtanácsában. 

Különböző kitéteket tesz, hogy milyen személyek nem lehetnek tagjai a 

vezetőtanácsnak, ezért szükséges volt újra gondolni a Tanács képviselőit az 

iskola Vezetőtanácsában. A szakbizottságok Elekes Szabolcs tanácsos urat és 

Mihálydeák Ervin tanácsos urat javasolják erre a tisztségre.    



Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet és támogatja a jelölt személyeket a részvételben. 

Nagy Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

 

7. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestületének 2023. július és 

augusztus hónapjában tartott ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

Kovács Ileana-Éva: Ha valakinek bármilyen kérdése, kiegészítésre, javításra 

javaslata van a jegyzőkönyvekkel kapcsolatban, szívesen fogadjuk.  

Nagy Ervin: Amennyiben nincs, kérem a Testületet, szavazzanak, ki van 

amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk a jegyzőkönyveket? A 

Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta 

el a jegyzőkönyveket. 

 

8. Folyó ügyek  

Elekes Szabolcs: Az alszegi emberek érdeklődnek, hogy a járdaprogramot fel 

lehet-e gyorsítani, mivel a templomtól a temetőig nagy igény lenne rá, a 

gyerekeknek nagyon veszélyes iskolába járni. Marosfalváról és felszegből a 

busz elhozza, de alszegből nem jár busz, a szülőknek elég nagy félelem a 

gyerekeket iskolába engedni. Ha elindulna a járdaprogram jó volna valahogy 

ott kezdeni, mivel nagyon veszélyes, főleg télen, nagy a kamionforgalom. 

Egyed József: Megértjük a szülők félelmeit, most amilyen kamionforgalom 

van, főleg most ősszel felerősödött a kőszállítással. A járda program el van 

indulva már nagyon rég, a Megyei Tanáccsal társultunk, hogy ez meglegyen, 

a közbeszerzést meg a teljes ügyintézést Hargita Megye Tanácsa intézi, 

reméljük előbb-utóbb a munkálatok is elindulnak. A program el van indulva, 

de még közbeszerzés sincs, amit kellett dokumentációkat oda adtuk, a 

Testületnek el volt mondva, hogy állunk, várjuk a Megyei Tanács intézze a 

dolgát. Az idén már biztosan nem lesz semmi ebből, jó ha a közbeszerzést 

kiírják, jövőben esetleg.         

Mihálydeák Ervin: A mezei utak rehabilitációja mikor kezdődik, milyen 

formában oldódhat meg?  

Egyed József: A utak feljavításának értéke 500.000 lej volt befoglalva a 

költségvetésbe. Ebből 270.000 asaját jövedelembe volt befoglalva, itt jelenleg 

37.000 likviditásunk van, tehát azt jelenti, hogy a pénzek nem jöttek be. Meg 



van a hitel, viszont nem tudunk fizetni csak egy bizonyos összeget, ezzel pedig 

nem lépünk előre, egyelőre várunk, hogy ahol számla volt onnan a pénz 

bejöjjön. Kisebb javításokat tudunk eszközölni, viszont komolyabb munkákat 

nem fogunk tudni elindítani.      

Nagy Ervin: Amennyiben nincs több kérdés, az ülést ezennel berekesztem.   

  

 

        

       

 

 

 

   Ülésvezető elnök           Jegyző 

     Nagy Ervin                             Kovács Ileana Éva 


